

Referat af bestyrelsesmøde i DOF Sønderjylland

Bestyrelsesmødet holdes:	Dato: 8.11.2023	Hos: Rødekro Kro	Adresse: Vestergade 2 Rødekro
Referatet er skrevet d:	Dato: 10.11.2023	Referent: Jørn	Ordstyrer: Ole
Deltagere:			
Evt. fraværende:	Viggo		

Punkt	Emne	Handling
1	Godkendelse af dagsorden (Ole) Dagsordenen blev godkendt	
2	Rundt om bordet	
2.1	Årsmøde og generalforsamling: Lokaler, mad, foredrag osv. (Gert) Udkastet til invitationen blev gennemgået. 2 steder hvor der står 2023 rettes det til 2024. Ligesom kun de 4, der genopstiller nævnes. Desværre ønsker Gabor ikke at genopstille. Prisen på fægebilletter er undersøgt: Ved køb af gruppebillet til Årø med 10 eller flere deltagere er prisen pr person kr. 15 (2023-priser) Ellers er prisen kr. 25 (2023-priser) Wilhelm sikrer at der er frokost også i tilfælde af at det lokale pizzeria har lukket. Der kommer 3 indlæg på årsmødet: 1. Engfugleprojekt ved Jesper Tofft 2. Nyt digesvaleprojekt evt. ved Jesper Tofft 3. Urørt skov ved Wilhelm De 2 revisorer spørges om de vil fortsætte	<i>Gert/Maiken</i> <i>Jørn</i> <i>Wilhelm</i> <i>Gert laver aftale</i> <i>Wilhelm</i> <i>Gert</i>
2.2	Seneste / kommende repræsentantskabsmøde d 18-19. november (Bjarne, Gert, Jørn) Gert, Bjarne og Jørn deltager alle 3 d 18-19. november. Gert omtalte hovedpunkterne på det kommende repræsentantskabsmøde.	
2.3	Morten Bentzon Hansen har spurgt, om vi har planer om at scanne gamle Panurus-numre. (Jesper) OAS er begyndt at scanne panurus ind. Vi spørger ind til arbejdet med arbejdet.	<i>Gabor</i>
2.4	Fællestur med DOF Sydvest til Kragelund Mose, 6622 Bække – nord for Vejen (Gert, Wilhelm) Turen afholdes den 8. maj 2024 kl. 17-19 og er kun for bestyrelsen af DOF Sønderjylland og DOF Sydvestjylland.	
2.5	Hvilke kriterier har/bruger vi, når vi bliver spurgt om sponsorater som fx ansøgningen fra Rasmus Momme, oktober 2023 (Bonni) Sponsorater er tiltænkt medlemmer med tilknytning til Sønderjylland. Gert spørger ind til sponsorstøtte på formandsmødet d. 18. november 2023	<i>Gert</i>
2.6	Vil vi forære vores uglekasser væk og konvertere dem til skallesluger-kasser til opsætning på Østkysten? (Gert, Jørn) OAS siger nej til aktiv deltagelse. (Se evt. mail fra Gert d 10.10) Vi er positive overfor at uglekasserne bruges til skalleslugere. Der er nedsat en arbejdsgruppe med Jesper Leegaard (formand), Jesper Tofft, Jørn og Morten	<i>Jesper Leegaard</i>
2.7	Projekt: Digesvaler i DOF Sønderjylland (Se evt. mail fra Gert d 5. november) (Gert) Vi vedtog at starte projektet op i 2024. Det omtales på årsmødet.	<i>Gert</i>
2.8	DOF Sønderjylland har jubilæum inden for en kort årrække. Har vi et festudvalg? (Ole) Jubilæet er først i 2026, så vi opfordres alle til at tænke over hvad der skal ske	<i>Alle</i>
2.9	Helle Regitze Boesen og Elisabeth Bech holder julehygge i Haderslev. Mangler de hjælp? Har de en foredragsholder, som de bad om hjælp til? (Ole) Jesper Tofft kommer og fortæller om engfugleprojektet og sortterner	
2.10	Status fra Ørneklubben (Morten, Ole)	

	6-8 engagerede børn i alderen 6-12 år dukker op på vores ture. Ole, Jan, Morten, Lene Møller og Flemming Andersen er de voksne tovholdere. Ole skriver en artikel om Ørneklubben.	Ole
2.11	Sven Bødker som DOFs repræsentant i Naturstyrelsen Vadehavets Brugerråd (Gert) Sven Bødker fra DOF Sydvest er vores repræsentant i brugerrådet.	
2.12	Naturstyrelsens forvaltning af statens arealer på Rømø (Jesper, Gert) Jesper, Morten og Bonni var til et møde om Rømø. Der er mange interesser lige fra os fuglefolk over hundelufftere til ryttere og drageflyvere m.fl. Vi skal tale for at visse områder forbeholdes fuglene og andet natur.	
2.13	Foredrag med Christian Hjorth: Med DOF I et halvt århundrede. (Gert) Gert aftaler med Christian Hjort hvornår det skal være Jørn undersøger om det kan blive på Fuglelund Naturcenter	Gert Jørn
2.14	Kursus med Jens Erik Sørensen. Status? Hvad mangler? (Gert, Wilhelm) Der annonceres for kurset på facebook, vores hjemmeside og via nyhedsbrev. Wilhelm er tovholder og vil deltager hver gang	Wilhelm
2.15	Roller i bestyrelsen. Ole tilbyder andre medlemmer i bestyrelsen post og ansvar med at lave dagsorden til bestyrelsesmøderne. (Ole) Igangværende opgave: Ole sender tabel med roller og ansvar til hele bestyrelsen. Bonni overtager Oles opgave med at lave dagsorden	Ole og Bonni
2.16	Inger Friis, Broager (medlem?), har en uglekasse, som hun gerne vil af med. Hvor er kassen nu? (Se evt mail fra Gert d 22.9) Kassen er sendt videre.	
2.17	Gert vil lave et oplæg til en beskrivelse af bestyrelsesarbejdet, så vi kan fortælle om bestyrelsen og vores arbejde til medlemmerne. Gert skriver et oplæg	Gert
3	Naturpolitik	
3.1	<i>Det Grønne Råd. Status? Noget nyt siden sidst? (Bjarne, Jørn, Erik Faudel)</i> Bjarne omtalte at kitesurfere er et problem ved Katholm. Vi bør arbejde for at få vigtige fugleområder gjort fri for kitesurfere	Alle
3.2	Jeg foreslår, at vi inviterer Erik Faudel med til et eller flere bestyrelsesmøder for at sige tak, for at give ham mulighed for at ytre sig og for at give ham muligheden for at lære bestyrelsen at kende (Ole) Før generalforsamlingen har vi kun et møde, hvor Andreas Winding fra hovedbestyrelsen inviteres, så Erik Faudel bliver først inviteret efter generalforsamlingen.	Ole
3.3	Træpolitik (Se evt. mail fra Gert d 25.9) Hvad er status? Karen Raagaard har skrevet til Haderslev kommune.	
3.4	Kæmpe-vindmøller ved Vesterhavet? (Invitation til at køre i kortege som protest) (Se evt. mail fra Gert søndag d 5. november) Vi opfordres til at deltage den 25. november 2023.	
4	Årsplan, kommende projekter og medlemspleje (altid fremtidige events) <i>På bestyrelsesmødet følger vi den fastlagte årsplan og tilføjer aktiviteter hvor relevant</i>	
4.1	<i>Ørnens Dag: Søndag d 25. februar (Jan, Ole)</i> Der planlægges arrangementer ved Slivsøen, Ballum sluse og Vidåslusen	Ole og Jan
5	Medier, kommunikation (Hjemmeside, nyhedsbrev, Facebook, Google (Drev, Kalender)	
5.1	<i>Bliver vores referater, nyhedsbreve osv. gemt i et drev, hvortil alle har adgang? (Ole)</i> Vores referater og nyhedsbreve bliver gemt, så de kan findes af alle	
6	Næste bestyrelsesmøder	
	Den 14.1.2024 kl. 15-20 på Rødekro kro. Hertil inviteres Andres Winding Mønsted	Gert, Bjarne og Jørn taler med Andreas
7	Eventuelt	
	Jesper talte om moderne måder at kigge på fugle på. www.ebird.com www.arter.dk mv.	